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the format criterion of thesis for master’s degree of Zhejiang Normal University (please replace this line with the title of the thesis)

摘  要

Abstract
本文为浙江师范大学硕士学位论文格式模板，供研究生参考、使用。

论文摘要是学位论文的缩影，文字要简练、明确。内容要包括目的、方法、结果和结论。

摘要格式说明：

摘要中的论文标题选择模板样式中的“论文题目”样式，或手动设置为：黑体、三号、居中对齐。下空一行。

“摘要”二字选择样式“摘要”，或手动设置为：黑体、小三、居中对齐。下空一行。

摘要内容：选择样式“正文”，或手动设置为宋体、小四、1.5倍行距，每段首行缩进2字符，两端分散对齐。

摘要正文后，列出3-6个关键词。关键词请尽量用《汉语主题词表》等词表提供的规范词。

关键词与摘要之间空一行。“关键词”四号为四号黑体，关键词间用分号间隔，末词不加标点，3-6个，宋体，小四。

This is a format template of thesis for master’s degree of Zhejiang Normal University for reference and use.
The abstract is the epitome of a dissertation,which should be written concisely and clearly. The content should include purpose, method, result and conclusion.

Abstract format:

The title of the paper in the abstract is selected as the "title" style in the template style, or set manually as SimHei, 16pt and center alignment. Leave blank for next line.
The word "abstract" chooses the style "abstract", or is set manually as: SimHei,15pt, center alignment. Leave blank for next line.

Content: Choose the style of "text", or set it manually to SimSun, 12pt, 1,5 interval between lines, indent 2 characters at the beginning of each paragraph, and align the two ends separately.

After abstract, 3-6 key words need to be listed. Keywords please use the standard words provided by Chinese Thesaurus as much as possible.

A blank line is necessary between keywords and abstracts. "Keyword" is set as SimHei,14pt, with semicolon between keywords, no punctuation after the final words, 3-6 words, SimSun, 12pt.
关键词：写作规范；排版格式；硕士学位论文
KEY WORDS：Writing Criterion；Typeset Format；Thesis for Master;s Degree
THE FORMAT CRITERION OF MASTER’S DEGREE PAPER OF ZHEJIANG NORMAL UNIVERSITY（REPLACE THESE LINES WITH YOUR THESIS TITLE）
ABSTRACT

英文摘要的格式编排、字体大小与中文摘要相一致。论文中的英文一律采用“Times New Roman”字体。论文英文题目全部采用大写字母，可分成1-3行居中打印。

英文摘要（“ABSTRACT”）内容每段开头留四个字符空格。 “KEY WORDS” 其后关键词小写，每一关键词之间用分号分开，最后一个关键词后不打标点符号。

The format and font size of English abstract are consistent with those of Chinese abstract. The English font is "Times New Roman". The English titles of the papers are all in capital letters and can be printed in 1-3 lines in the middle.

The English Abstract ("ABSTRACT") leaves four character spaces at the beginning of each paragraph. "KEY WORDS" is followed by lowercase keywords, each keyword is separated by semicolons, no punctuation after last keyword.
KEY WORDS：Writing Criterion；Typeset Format；Master’s Degree Paper
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一、论文字体设置说明Font Setting Instructions
(一）论文格式基本要求

Basic Format Requirements

各级标题的格式设置

Format of Titles at All Levels

各级标题的样式选择

Style Selection of Titles at All Levels

论文中的一级标题，请选择论文模板中的样式“标题1”；

论文中的二级标题，请选择论文模板中的样式“标题2”；

论文中的三级标题，请选择论文模板中的样式“标题3”；

论文中的四级标题，请选择论文模板中的样式“标题4”；

For the first-level title, please select the style "Title 1" in the template.

For the second-level title, please choose the style "Title 2" in the template.

For the three-level titles, please choose the style "Title 3" in the template.

For the four-level title, please choose the style "Title 4" in the template.

（2）文理科各级标题的编排方式Arrangement of Titles at All Levels in Arts and Sciences

文科学位论文的章节标题标号一般多采用以“一、  （一）  １.  （１）”等数字依次编排。

理工科学位论文的章节标题标号一般多按如下方式编排：

一级标号：1   2   3   ……

二级标号：1.1   1.2   1.3    ……

三级标号：1.1.1    1.1.2     1.1.3    ……

四级标号：1.1.1.1    1.1.1.2     1.1.1.3    ……

本模板以文科学位论文要求进行编排，请研究生在编辑自己的学位论文中依据所在学科选择相应的标题编排方式。

Chapter titles of dissertations of arts are usually arranged in sequence by numbers such as “Ⅰ, (Ⅰ), 1, (1)”. 

Chapter titles of dissertations of science are usually arranged as follows:

The first level：1   2   3   ……

The second level：1.1   1.2   1.3    ……

The third level：1.1.1    1.1.2     1.1.3    ……

The fourth level：1.1.1.1    1.1.1.2     1.1.1.3    ……

This template is arranged according to the requirements of dissertation of arts. Postgraduates may choose the appropriate title arrangement according to their subject in editing their dissertations.

2．正文的格式设置Body format

采用小四号宋体字。

正文是硕士学位论文的主体，要着重反映研究生自己的工作，要突出新的见解，例如新思想、新观点、新规律、新研究方法、新结果等。
SimSun, 12pt is used.

The main body of a dissertation should focus on reflecting graduate students' own work and highlight new ideas, such as new ideas, laws, research methods and results.

图表等元素的设置说明

Setting instructions for elements such as charts

（一）插图的设置Illustration settings

1．插图的格式Format of illustrations

图号按章顺序编号，如图2.1为第二章第一图。图的编号和图题应置于图下方的居中位置，图题字体使用样式“图表题注”，或手动设置为楷体、五号。

Figure numbers are numbered in chapter order, for example, Figure 2.1 mean, Figure 1 in Chapter 2. The numbers and titles of the drawings should be placed in the middle below the drawings, and the writing type of the titles should be set in Kaiti,10.5pt manually.
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图2.1 OpenID开放身份认证系统结构[1]

Figure 2.1 OpenID Open Identity Authentication System Structure [1]
2．分图的设置The Setting of Detail Drawing
如果图中含有几个不同部分，应将分图号标注在分图的左上角，并在图题下列出各部分内容。引用图应在图题右上角标出文献来源。

If there are several different parts in the graph, the sub-graph number should be marked in the upper left corner of the sub-graph, and the contents of each part should be listed below the title. The a graph cited, should indicate the source of literature by marking in the upper right corner of the title.
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图2.1 分图示例

Figure 2.1 example of detail drawing
此外，插图质量要求能够满足复制与缩微需要，一般要求位图（BMP、JPEG等）使用300dpi以上的分辩率。结构框图、示意图等尽可能在Word中直接绘制，或使用Visio、Illustrator等矢量图形编辑软件绘制后插入。

In addition, the quality of illustrations can meet the needs of copying and microfilming. Generally, bitmaps (BMP, JPEG, etc.) are required to use resolutions above 300 dpi. Structure diagrams, schematic diagrams and so on are drawn directly in Microsoft Office Word as much as possible, or drawn by vector graphics editing software such as Visio and Illustrator and inserted in the paper.
   （二）表格的设置Table settings
    1．表格的顺序编排Order of tables

表格按章顺序编号，如表2.1为第二章第一表。
Forms are numbered in chapter order. For example, Table 2.1 means the first table in Chapter 2.
    2．表格的格式设置Format of tables

表应有标题，表内必须按规定的符号标注单位。

每张表应有标题，置于表的编号之后，表的编号和表题应置于表上方的居中位置，表格标题字体采用样式“图表题注”，或手动设置为楷体、五号。

The table should have a table header, and the units in the table must be labeled according to the prescribed symbols.

Each table should have a table header. After the number of the table, the number and table header should be placed in the middle above the table. The header font of should adopt the style of "Chart Notes" or be set in Kaiti,10.5pt manually.
表 2.1参考文献类型和标志代码

Table 2.1 Types and Codes of Reference 

	文 献

类 型type of Reference
	普通

图书Ordinary books
	会议录Proceedings
	汇

编Assembly
	报

纸Newspaper
	期

刊Periodicals
	学位论文Dissertation
	报

告Reports
	标准criterion
	专利Patent
	数据库data base
	计算机程序computer programs
	电子公告Electronic bulletin

	标志

代码Code
	M
	C
	G
	N
	J
	D
	R
	S
	P
	DB
	CP
	EB


（三）公式的设置Formula setting

    1．公式的编号Number of formula
公式一般单行居中排版与上下文分开，式号与公式同行居右排版。公式序号应按章编号，如公式(2.1)表示第二章第一个公式。

Formulas are in the middle of a single line and separated from the context. Formula numbers and formulas are in the right. Formula numbers should be numbered according to chapter number. For example, formula (2.1) represents the first formula in Chapter 2.
    2．公式使用示例Examples of Formula Use
由于一般的文献资料中所给出的载荷和抗力的统计参数主要为变异系数，为便于讨论，定义公式形式如下：

Since the statistical parameters of load and resistance given in general literature are mainly coefficient of variation, the formulas are defined as follows in order to discuss easily.
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                     (2.1)
其中，μR，μS分别为抗力和载荷效应的均值，……。

Among them, μR，μS  respectively are mean values of resistance and load effect.
   （四）参考文献的设置The Setting of References

1．参考文献的书写格式Writing Format of References
一般按论文中参考文献被引用的先后次序用阿拉伯数字连续编号，将序号置于方括号内，作为上角标，列在正文的末尾，必须标出文献的起止页码。详细的引用格式请参阅《浙江师范大学研究生学位论文格式规范（修订）》。

Generally, according to the order of references cited, the serial numbers are numbered in Arabic numerals. The serial numbers are placed in square brackets as upper corner marks and listed at the end of the body. The starting and ending pages of the references must be marked. For detailed citation formats, please refer to “Postgraduate Thesis Format Specification of Zhejiang Normal University (Amendment)”.

2．参考文献在正文中引用的示例Examples cited in the main body

在本文中，笔者持与罗森柏格（Marc J. Rosenberg）比较一致的观点——e-Learning是指利用Internet/Intranet传送一大系列能强化知识和绩效的解决方案[2]。具体来讲就是……

In this paper, the author holds a relatively consistent view with Marc J. Rosenberg that e-Learning means the use of Internet/Intranet contributes to deliver a large range of solutions that can enhance knowledge and performance [2]. Specifically speaking, it is...
（五）其它规范说明Other specifications

1.学位论文应采用国家正式公布实施的简化汉字和法定的计量单位。

2.学位论文中采用的术语、符号、代号全文必须统一，并符合规范化的要求。论文中使用新的专业术语、缩略语、习惯用语，应加以注释。国外新的专业术语、缩略语，必须在译文后用圆括号注明原文，如教育技术（Educational Technology）、知识管理（Knowledge Management, KM）、ICT(Information Communication Technology,信息通讯技术)等。

3.学位论文的页码从“绪论”数起（包括绪论、正文、参考文献、附录、致谢、攻读学位期间取得的研究成果、声明页等），用阿拉伯数字连续编码。

4.从正文到末页，每一页须有页眉，以各章标题标示，页眉用五号宋体字居中排版。
1. Thesis should adopt simplified Chinese characters and legal measuring units, which are officially published and implemented in China.

2. All the terms, symbols and codes used in thesis must be unified and conform to the standardization. New technical terms, abbreviations and idioms should be annotated. The translations of new foreign technical terms and abbreviations must indicate the original text with parentheses, such as教育技术（Educational Technology）,知识管理（Knowledge Management, KM）,ICT(Information Communication Technology,信息通讯技术)
3. Pages of thesis are numbered from the introduction (including introduction, body, references, appendix, acknowledgement, research achievements and declaration etc.) and are continuously coded in Arabic numerals.

4. From the body to the last page, each page should have a header, marked with the title of each chapter, and the header should be set in the middle with Simsun(a kind of Chinese writing type),5th.

三、打印及装订说明Printing and binding instructions
（一）打印Printing
研究生学位论文内容一律采用计算机编辑，用A4规格白纸输出，其中：

封面、扉页单独打印，须按照相应的模板打印至特定纸质，均采用单面打印；

中文摘要单独打印，如果有多页，双面打印；

英文摘要单独打印，如果有多页，双面打印；

目录单独打印，如果是多页，双面打印；

正文开始到致谢结束，采用双面打印。

The contents of thesis are all edited by computer and printed on A4 white paper. Among them:

The cover and title pages should be printed separately according to the corresponding template to a specific paper, all of which are printed on one side.

Abstract in Chinese is printed separately, double-sided printed if there are multiple pages;

Abstract in English is printed separately, double-sided printed if there are multiple pages;

The catalogue is printed separately, double-sided printed if there are multiple pages;

The main body is printed on both sides from the beginning to acknowledgement.

（二）装订Binding
用研究生学院规定的统一封面线装成册，学位论文页面四周应留足空白边缘，以便装订、复制和读者批注。
In order to bind, duplicate and annotate easily, it is necessary to use the uniform cover stipulated by Graduate School, leaving enough margins around page.

参考文献References
[1]阮高峰，徐晓东. OpenID分布式身份认证系统及其教育应用展望[J].中国电化教育，2008(10):55-59.

[2]马克·J·罗森伯格.在线学习：强化企业优势的知识策略[M]. 北京：机械工业出版社, 2002：19-22.

………

[1] Ruan Gaofeng, Xu Xiaodong. OpenID Distributed Identity Authentication System and Its Application in Education [J]. China Educational Technology , 2008 (10): 55-59.

[2] Mark J. Rosenberg. Online Learning: Knowledge Strategies to Strengthen Enterprise Advantages [M]. Beijing: China Machine Press, 2002:19-22.

...

附录A 附录内容名称Appendix A Appendix Content

以下内容可放在附录之内：

(1) 正文内过于冗长的公式推导；

(2) 方便他人阅读所需的辅助性数学工具或表格；

(3) 重复性数据和图表；

(4) 过分冗长而不宜放置在正文中的计算机程序清单；

(5) 论文使用的缩写说明
这部分内容可省略。如果省略，删掉此页。

书写格式说明：

标题“附录A 附录内容名称”选用模板中的样式所定义的“标题1”。

附录正文选用模板中的样式所定义的“正文”。

附录中的图、表、公式、参考文献等另行编排序号，与正文分开，也一律用阿拉伯数字编号，但在数码前冠以附录序码。例如：图A1，表B2，或文献[A3]。
The following content can be included in the appendix:

(1) Lengthy formula deduction;

(2) Auxiliary mathematical tools or tables conducive to others' reading;

(3) Repeated data and charts;

(4) A list of computer programs that are too lengthy to be placed in the text;

(5) Illustration of abbreviations used

This part can be omitted. If omitted, delete this page.

Format Description:

The Title “Appendix A Content” use style “Title” in the template.

The body in the appendix text chooses the style "body" in the template.

Separate from the text, the figures, tables, formulas and references in the appendix are numbered in Arabic numerals, but the appendix number is prefixed before the number. For example, figure A1, table B2, or document [A3].

攻读学位期间取得的研究成果

Research Achievements During Study
按类别列出清单：

（1）学术论文按发表时间顺序列出本人发表或已录用的主要学术论文清单，包括论文题目、发表刊物名称（含刊号）、卷册号、页码、年月及作者署名次序及署名单位。

（2）著作的列出格式为：书名、出版社、出版时间、作者的排名情况。

（3）获奖的科研成果列出格式为：获奖项目名称、获奖名称及等级、发奖机构、获奖时间、获奖人的排名情况。 

（4）专利的列出格式为：专利名称、专利号、专利国别、授权时间、持专利人（排名情况）。

书写格式同参考文献格式。“攻读学位期间取得的研究成果”等字使用样式“标题1”，研究成果正文内容使用样式“正文”。
List by category:

(1) A list of the main academic papers that have been published or accepted in the order of publication time, including the title of the paper, periodical (including publication number), the volume number, the page number, date, the author's order and unit.

(2) The format of the works is: title, press, publishing time and author's ranking.

(3) The format of the awarded scientific research achievements is: the awarded project, the awards and its grade, the awarding institution, time and the ranking of the prizewinner.

(4) Listing formats of patent are: patent, its number, its country, authorization time, patentee (ranking).

Writing format is the same as references format. The words "research achievements obtained during study" use the style "Title 1" and the style "body" for the content of the research achievements.

致  谢Acknowledgement
对导师和给予指导或协助完成学位论文工作的组织和个人表示感谢。内容应简洁明了、实事求是。对课题给予资助者应予感谢。

这部分内容不可省略。

书写格式说明：

标题“致谢”使用模板中的样式“标题1”。

致谢正文使用模板中的样式“正文”。

Gratitude should be expressed to the supervisor,the sponsors of the project, organizations and individuals who have given guidance or assisted in the completion of the thesis. The content should be concise and realistic.

This part can not be omitted.

Format Description:

The style “Title 1” in the template should be used in the title “Acknowledgement”.

The style “text” in the template should be used in the main body of Acknowledgement.
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b)pipe运行示意图


operation schematic diagram
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